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   Utdragsbestyrkande: 

   
 

 

Nämnd Huddinges funktionshinderråd  
   

Offentligt sammanträde Nej  

   
Sammanträdesdag 30 november 2021  

   
Tid och plats Klockan 18:00-19:50, Växthuset, Patron Pehrs väg, 

Huddinge 
 

   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Lars Björkman (HP), 

Ordförande 

  

 Ulla Olsson Engström (V)   
 Malin Aspö (KD)   
 Kerstin Lindh (DP)   
 Magnus Björkander (S)   
 Siw Olsson SRF   
 Håkan Jarmar RSMH   
 Kjerstin Alm Elöverkänsligas 

förening 

§ 6  

 Raymond Sternell FUB   
 Lotten Karlung FHDBF   
 Eva Hagblom RBU   
 Olle Johansson DHR   
 Jeanette Lehto Föreningen 

HjärtLung 

  

 

 
  

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Lars Björkman (HP), ordförande 

Jenny Valentin, nämndsekreterare 
   

Justeringens tid 6 december 2021 Paragrafer 1-9 

   

Underskrifter   

 Jenny Valentin  
 Sekreterare 

 

 

 Lars Björkman  
 Ordförande 

 

 

   
  

 

 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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 Huddinges funktionshinderråds sammanträde den 30 november 2021 

Övriga närvarande 

Karin Lindbom, enhetschef, socialförvalntingen §§ 1-2 

Henrik Ifflander, utvecklingsledare, socialförvaltningen §§ 1-2 

Åsa Damberg, speciallärare, barn- och utbildningsförvaltningen §§ 1-3 

Annika Hedborg, handläggare, barn- och utbildningsförvaltningen §§ 1-3 

Jessica Lindmark, sektionschef, kommunstyrelsens förvaltning §§ 3-4 

Kristine Wijkman, enhetschef, kommunstyrelsens förvaltning §§ 3-4 

Robert Johansson, sektionschef, kommunstyrelsens förvaltning  

Jenny Valentin, nämndsekreterare, kommunstyrelsens förvaltning 
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BEVIS  
om justering av Huddinges funktionshinderråd protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Huddinges funktionshinderråd har sammanträtt den 30 november 2021 

Protokollet har justerats den  6 december 2021 

Anslaget sattes upp den 7 december 2021 

Anslaget tas ner den 30 december 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  31 december 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Jenny Valentin 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Huddinges funktionshinderråd 30 november 2021 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av föredragningslistan  

 
Huddinges funktionshinderråds beslut 

Rådet godkänner föredragningslistan till sammanträdet med följande ändring:  

Ärende 3, Bygglovsregler vid atterfallshus stryks från föredragningslistan och flyttas 

fram till nästa sammanträde. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Huddinges funktionshinderråd 30 november 2021 § 2   

    

    

 

 

 

Information om den dagliga verksamheten LLS, privata 
utförare  

 

Sammanfattning 

Karin Lindbom, enhetschef Stöd och utveckling och Henrik Ifflander, 

utvecklingsledare socialförvaltningen informerar hur pandemin påverkat daglig 

verksamhet enligt LSS i fristående regi. De 22 dagliga verksamheterna som externa 

utövare driver har samtliga haft öppet för arbetstagare under pandemin. Personal och 

arbetstagare har använt munskydd och visir, verksamheterna har även anpassat 

möblemanget i syfte att minska trängsel för att öka möjligheten till deltagande och 

minimera risken för smittspridning.   

 
Överläggning 

Håkan Jamar (RSMH) undrar hur psykologiska tillståndet varit hos arbetstagarna 

under pandemin, Karin Lindbom svarar att det inte gjorts någon lokal undersökning i 

Huddinge, men alla deltagare har en egen genomförandeplan och i den ingår frågor 

om psykisk ohälsa. 

 

Ordförande Lars Björkman tackar för presentationen.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Huddinges funktionshinderråd 30 november 2021 § 3   

    

    

 

 

 

Information om grundsärskolan  

 

Sammanfattning 

Åsa Damberg, speciallärare och Annika Hedlund, handläggare i utredningsteamet 

från Barn- och utbildningsförvaltningen informerar och svarar på frågor som väckts 

av funktionshinderrådet gällande grundsärskolan. Det finns i nuläget 8 grundsärskolor 

i Huddinge kommun. Totalt är 184 elever inskrivna i grundsärskolan, vilket 

motsvarar ungefär 1 procent av det totala antalet elever i kommunen, siffran är något 

under rikssnittet.  

 

Skolverkets statistik visar att möjliga orsaker till elevökning kan vara ökad 

befolkningsmängd men även ett nytt diagnosverktyg DSM5 för att ställa diagnosen 

intellektuell funktionsnedsättning. Åsa Damberg och Annika Hedlund berättar vidare 

om de utmaningar grundsärskolan nu står inför, men också om goda exempel som att 

Skolinspektionen gav beröm efter inspektionen 2015 om organisationen, centrala 

rutiner och mottagande i grundsärskolan, samt om ett projekt kring NPF 

(Neuropsykiatriska funktionsnedsättningar) med bidrag från Specialpedagogiska 

skolmyndigheten som lärare i grundsärskolan nu arbetar med. 

 
Överläggning 

Lotten Karlung (FHDBF), Håkan Jarmar (RSMH) och Eva Hagblom (RBU) vill veta 

mer om varför fler barn än tidigare är inskrivna i grundsärskolan, Åsa Damberg 

menar att ökningen beror på att antal barn i skolålder ökat, men också att det är fler 

barn som får diagnosen intellektuell funktionsnedsättning och även ytterligare 

tilläggsdiagnoser. Man kan också se en större ökning av elever med ytterligare 

tilläggsdiagnoser, ex Npf-diagnoser och elever med stora omvårdnadsbehov. 

   

Ulla Olsson Engström (V) undrar vem eller vilka som gör bedömningen att en elev 

ska få en plats i grundsärskolan. Annika Hedlund svarar att det är utredningsteamet 

som gör en samlad bedömning efter genomgång av de fyra olika delarna i en 

utredning, det vill säga psykolog-, medicins-, pedagogisk- och social bedömning. Om 

det misstänks att barnet har intellektuell funktionsnedsättning är det skolpsykolog, 

som ingår i elevhälsoteamet på skolan, men om det rör sig om någon annan diagnos 

remitteras barnet vidare till exempelvis BUP (Barn och ungdomspsykiatrin). 

 

Lars Björkman (HP) berättar om en kommande budgetsatsning det ett antal nya lärare 

med NPF-kompetens kommer att anställas. Ordförande Lars Björkman tackar för 

presentationen. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Huddinges funktionshinderråd 30 november 2021 § 4   

    

    

 

 

 

Bygglovsregler vid atterfallshus  

 

 

Ärendet utgår och flyttas fram till nästkommande sammanträde. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Huddinges funktionshinderråd 30 november 2021 § 5   

    

    

 

 

 

Information om servicecenter  

 

Sammanfattning 

Jessica Lindmark, sektionschef och Kristine Wijkman, enhetschef på servicecenter 

berättar om verksamheten på Patron Pehrs väg 6 som öppnade i sin nuvarande form i 

början av 2019. 

 

På servicecenter arbetar nitton samhällsvägledare, två budget- och skuldrådgivare och 

en konsumentvägledare. Meningen är att servicecenter ska fungera som en första 

ingång till kommunen. Servicecenters mål är att 70 procent av medborgarnas frågor 

ska kunna besvaras redan på servicecenter istället för att skickas vidare till 

kommunens förvaltningar och verksamheter. Varje månad hanterar servicecenter över 

16 000 kontakter med Huddinges medborgare.   

 
Överläggning 

Lotten Karlung (RHDBF), Håkan Jarmar (RSMH) och Eva Hagblom (RBU) har olika 

frågeställningar om hur servicecenter arbetar med att säkerställa att funktionsnedsatta 

kan kontakta servicecenter på lika villkor som andra medborgare, frågor om textning 

på animerade filmer och att hemsidan bör ha en lättläst funktion som kommer upp. 

Jessica Lindmark och Kristine Wijkman informerar att kommunikationsavdelningen 

har i uppdrag att se över hemsidan och dess funktioner och tar med sig frågorna.  

 

Håkan Jarmar (RSMH) föreslår ett projekt där Huddinges funktionshinderråd kan 

medverka och bistå med information. 

 

Raymond Sternell (FUB) undrar om det finns behov av fler servicecenter, exempelvis 

i Huddinges östra delar. Jessica Lindmark svarar att kommunen arbetar efter 

modellen att det ska vara ett center för hela kommunen.  

 

Ordförande Lars Björkman tackar för presentationen. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Huddinges funktionshinderråd 30 november 2021 § 6   

    
Diarienummer KS-2021/2810.72    

 

 

 

Verksamhetsplan för Huddinges funktionshinderråd - 2022  

 
Huddinges funktionshinderråds beslut 

Huddinges funktionshinderråd godkänner förvaltningens förslag till verksamhetsplan 

2022. 

 

Sammanfattning 

I Huddinge kommun finns ett funktionshinderråd för samråd och ömsesidig 

information mellan kommunen och de organisationer som företräder personer med 

funktionsnedsättning. Rådet ska också vara remissinstans inom de frågor som rör 

funktionshinder. Huddinge funktionshinderråds uppdrag regleras i Huddinge 

kommuns författningssamling (HKF 9230). 

 

De synpunkter till förändring som framkommer i rådet ska föras vidare till den 

förvaltning som svarar för respektive fråga. 

Huddinge funktionshinderråds mål är att invånare i Huddinge kommun, barn såväl 

som vuxna, fritt ska kunna bosätta sig i kommunen och inte vara hindrade på grund 

av bristen på anpassade transporter, skolor, fritidsutbud eller service. 

 

Huddinge kommun ska vara en av länets tre mest attraktiva kommuner att leva, verka 

och bo i även för funktionshindrade. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Huddinges funktionshinderråd 30 november 2021 § 7   

    
Diarienummer KS-2021/2740.313    

 

 

 

Huddinges funktionshinderråds svar på remiss: Detaljplan för 
Österhagen (del av Länna 4:7, 4:9, 4;168 m.fl.)- granskning  

 
Huddinges funktionshinderråds beslut 

Huddinges funktionshinderråd överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 

18 november 2021, som svar på remissen Detaljplan för Österhagen (del av Länna 

4:7, 4:9, 4;168 m.fl.) – granskning. 

 

Sammanfattning 

Huddinges funktionshinderråd har remitterats Detaljplan för Österhagen (del av 

Länna 4:7, 4:9, 4;168 m.fl.) – granskning (bilaga 1). 

Detaljplanen syftar bland annat till att möjliggöra för cirka 570 nya bostäder i blandad 

bebyggelse, inbegripet ett nytt vård- och omsorgsboende med cirka 60 lägenheter, 18 

trygghetsbostäder och 6 LSS-lägenheter. Därtill planeras även för en förskola, handel 

och service samt nya gator och gång- och cykelstråk. 

Förvaltningen är positiv till förslaget till detaljplan för Österhagen.  

Det är bra att planen bevarar delar av befintlig naturmark och rekreationsmöjligheter. 

Sådana områden bör så långt det är möjligt vara tillgänglighetsanpassade.  

Förvaltningen vill påtala vikten av att det i detaljplanen skapas förutsättningar för 

olika trafikslag (gång-, cykel- och biltrafik) och att de är anpassade för personer med 

funktionshinder. 

 

Det är viktigt att det finns kollektivtrafik i området som är lättillgänglig och nära för 

boende och besökare till området, inte minst för det planerade vård- och 

omsorgsboendet.  

 

Då marken inom detaljplaneområdet är en gammal deponi är det viktigt att kommunen 

och ansvariga myndigheter tillser att sanering utförs på ett ändamålsenligt sätt och att 

kontroller av marken genomförs innan byggnation påbörjas.  

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Lars Björkman (HP), Raymond Sternell (FUB), Håkan Jarmar 

(RSMH) och Lotten Karlung (FHDBF). 

 
Beslutet ska skickas till 

Samhällsbyggnadsavdelningen, kommunstyrelsens förvaltning 
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Sammanträdestider 2022  

 
Huddinges funktionshinderråds beslut 

 

Rådet godkänner det förslag på sammanträdestider för 2022 som presenterats. Under 

2022 är det planerat tre sammanträden under vårterminen och på grund av valår ett 

sammanträde till höstterminen.   

 

 

FHR 

Tisdagar kl. 18.00 

AU 

Torsdagar kl. 

16.00 

8 februari 27 januari 

19 april 7 april 

31 maj 19 maj 

8 december (torsdag) 21 november 

(måndag) 
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Övriga frågor  

 

Sjödalsparken 

Håkan Jarmar (RSMH) väcker frågan om hur Huddinge funktionshinderråds 

inflytande och delaktighet i exempelvis samhällsplaneringen kan öka. Som exempel 

nämns den nya Sjödalsparken vid Huddinge centrum, som inte verkar planerad ur ett 

tillgänglighetsperspektiv. Det är mycket svårt att ta sig fram i parken med rullstol, det 

finns flera smala spångar utan räcken och markplattorna är ojämna och svåra att gå på 

med rollator. Hakan Jarmar (RSMH) lyfter även att det generellt saknas ett 

tillgänglighetsperspektiv i de samråd för detaljplaner som kommunen sänder ut. 

Ordförande Lars Björkman föreslår att någon från samhällsbyggnadsavdelningen 

kommer och informerar rådet under nästa år om hur kommunen arbetar med 

tillgänglighet.   

 

Tillgänglighet till funktionshinderrådet 

Lotten Karlung (FHDBF) vill att det förs till protokollet att tillgängligheten till 

funktionshinderrådet vid detta sammanträde brustit då teckentolkar inte kunde ordnas 

till sammanträdet. 

 

Lokal för kommande sammanträden 

Ordförande Lars Björkman informerar om att kommande sammanträden kommer att 

hållas i Rådsalen.  

 
 

 


